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 Ulf Olsson 
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Efter sammanträdet kommer Kommunstyrelsen genomföra ett arbetsmöte i form av en analystimme. 
Det som kommer behandlas är analys av trender och hur de kan komma att påverka Borås. 
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§ 133 

Val av justerare 

Kommunstyrelsens beslut 
Att jämte ordföranden justera dagens protokoll utses Rose-Marie Liljenby 
Andersson (S) med Helena Ishizaki (KD) som ersättare. 
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§ 134  

Föredragning och ajournering 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen ajournerar sammanträdet kl 14:18-14:30. 
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§ 135 Dnr KS 2024-002731.1.2.25 

Anmälningsärenden 2024-04-29 

Kommunstyrelsens beslut 
Redovisade anmälningsärenden läggs till handlingarna        

Sammanfattning av ärendet 
1. Kollektivtrafikrådets minnesanteckningar 20240221 

Dnr 2024-00087 
 

2. Kollektivtrafikrådets minnesanteckningar 20240313 
Dnr 2024-00087 
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§ 136 Dnr KS 2024-002741.1.2.25 

Delegationsbeslut 2024-04-29 

Kommunstyrelsens beslut 
Redovisade delegationsbeslut läggs till handlingarna.        

Sammanfattning av ärendet 
1. Delegationsbeslut från koncerninköp 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

2. Delegationsbeslut enligt delegation C:7, beslut 4-5 2023 
Dnr 2023-00068 

3. Delegationsbeslut enligt delegation C:2 beslut 2-7 2023 
Dnr 2023-00015 

4. Delegationsbeslut enligt delegation C:1, beslut 68-96 2023 
Dnr 2023-00014 

5. Delegationsbeslut angående betalkort i tjänsten för förtroendevalda och 
tjänstemän, löpnr 8 2024 
Dnr 2024-00013 

6. 7-9/2024. Delegationsbeslut: Yttrande om Hemvärnsmän 
Dnr 2024-00007 

7. Borås Stads remissyttrande: Ytterligare steg för ett förbättrat genomförande 
av MKB-direktivet 
Dnr 2023-00906 

8. Borås stads Remissyttrande: Förbättrade levnadsvillkor för utlänningar med 
tillfälligt skydd 
Dnr 2024-00196 
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§ 137 Dnr KS 2024-002091.2.3.0 

Årsrapport 2023 för Borås Stadshus AB 

Kommunstyrelsens beslut 
Årsrapport 2023 från Borås Stadshus AB godkänns och läggs till handlingarna. 

Sammanfattning av ärendet 
Borås Stadshus AB ska enligt det gemensamma ägardirektivet stödja 
Kommunstyrelsen i dess uppdrag att fullfölja uppsiktsplikten över stadens 
bolag. Borås Stadshus AB ska också, enligt ägardirektivet, minst en gång per år 
lämna rapport till Kommunstyrelsen med fokus på ägardirektiv, 
Kommunfullmäktiges budget, analys och slutsatser från genomförda 
ägardialoger, viktiga policyfrågor samt övriga frågor av principiell beskaffenhet 
eller annars av större vikt. Årsrapport 2023 från Borås Stadshus AB till 
Kommunstyrelsen avser verksamhetsåret 2023. 
Kommunstyrelsen har under året 2023 erhållit flertalet rapporter avseende 
stadens bolag.  Rapporterna utgör, tillsammans med övrig information av 
väsentlig och strategisk karaktär, vilka redovisats löpande under året och på 
olika sätt till Kommunstyrelsen, del av Kommunstyrelsens underlag för sin 
bedömning av om bolagen bedrivit kompetensenlig verksamhet inom ramen 
för de kommunala befogenheterna.  
Rapporterna som lämnats till Kommunstyrelsen har tillsammans gett ett 
tillräckligt och bra underlag för att Kommunstyrelsen ska kunna tillgodose sin 
lagstadgade uppsiktsplikt. Sammanfattningsvis har under verksamhetsåret 2023 
ingenting framkommit som innebär väsentliga avvikelser vad gäller något av 
stadens bolag. 

Beslutsunderlag 
1. Protokollsutdrag Borås Stadshus ABs styrelsesammanträde 2024-02-19 
2. Årsrapport 2023 till Kommunstyrelsen inkl. bilagorna; 

Bolagsstyrningsrapport från Borås Stadshus AB 2023 
Bolagsgruppens Verksamhetsrapport 2023 
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§ 138 Dnr KS 2024-002811.2.2.2 

Reglementesändring för uppdrag att samordna initiera 
upphandling av och avtala om all tele-och 
datakommunikation. (Lokalförsörjningsnämnden och 
Servicenämnden) 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Uppdraget samordna initiera upphandling av och avtala om all 
datakommunikation stryks från Lokalförsörjningsnämndens reglemente. 
Uppdraget samordna initiera upphandling av och avtala om all tele-och 
datakommunikation läggs till under § 2 i Servicenämndens reglemente.  

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade 2023-04-27 att överföra uppdraget ”samordna, 
initiera upphandling av och avtala om all tele- och datakommunikation” till 
Lokalförsörjningsnämnden från Kommunstyrelsen.  
Anledningen till att Lokalförsörjningsnämnden fick uppdraget var att 
Lokalförsörjningsförvaltningen hade kontakt med förvaltningarna, initierade 
nya kommunikationsprojekt och gav Dataservice (Servicekontoret) i uppdrag 
att lösa själva uppkopplingen.  
Resonemanget var att Lokalförsörjningsförvaltningen hade bäst överblick över 
vilka projekt som var aktuella och vilka som var på gång och var den part som 
var bäst lämpad att upphandla datakommunikationen. 
Det har visat sig att uppdraget var mer komplext då den även omfattade 
ansvaret för operatörstjänster av både mobil- samt fast telefoni.  
Lokalförsörjningsförvaltningen har därför haft en dialog med Servicekontoret 
om att de ska ta över uppdraget. Detta har Servicekontoret ställt sig positiv till.  
Hanteringen av drift, teknik samt IT-säkerhet gällande Borås Stads 
datakommunikation, mobil- samt fasttelefoni hanteras av Servicenämnden. 
Därav föreslås att reglementet ändras så att ansvaret för ”samordna, initiera 
upphandling av och avtala om all tele- och datakommunikation” går över till 
Servicenämnden från Lokalförsörjningsnämnden. Detta skapar en 
sammanhållen hantering inom området.  
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§ 139 Dnr KS 2024-000421.1.1.3 

Avsägelse och fyllnadsval gällande Medel för lokal 
utveckling, Förhandlingsdelegationen, 
Kollektivtrafikråd, Baltic-Link Association, Föreningen 
Europakorridoren, Stadstrafikforum Borås, 
Upphandlingsråd och Klimatråd 

Kommunstyrelsens beslut 
Kerstin Hermansson (C) entledigas från sitt uppdrag som ledamot och 
ordförande i Medel för lokal utveckling, som ledamot i 
Förhandlingsdelegationen, som ledamot i Kollektivtrafikrådet, som ledamot i 
Baltic-Link Association, som ledamot i Föreningen Europakorridoren och som 
politisk representant i Stadstrafikforum Borås från och med 1 maj 2024. 
 
Helena Ruderfors (C) väljs till ledamot och ordförande i Medel för lokal 
utveckling, ledamot i Förhandlingsdelegationen, ledamot i Kollektivtrafikrådet, 
ledamot i Baltic-Link Association, ledamot i Föreningen Europakorridoren och 
som politisk representant i Stadstrafikforum Borås från och med 1 maj 2024 till 
och med 31 december 2026. 
 
Helena Ruderfors (C) entledigas från sitt uppdrag som ledamot i 
Upphandlingsrådet från och med den 1 maj. 
 
Jenny Pagmén (C) väljs till ledamot i Upphandlingsrådet från och med 1 maj 
2024 till och med 31 december 2026. 
 
Carina Wihlborg (V) entledigas från sitt uppdrag som ledamot i Klimatrådet. 
 
Anne Rapinoja (V) väljs till ledamot i Klimatrådet till och med den 31 december 
2026. 
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§ 140 Dnr KS 2024-002681.1.1.1 

Redovisning av partistöd och utbildningsbidrag för 
Centerpartiet i Borås 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Kommunalt partistöd 2024 till Centerpartiet i Borås kan utbetalas. 

Sammanfattning av ärendet 
Det lokala partistödet i Borås Stad utgår till politiska partier som är 
representerade i fullmäktige i enlighet med vad som föreskrivs i 4 kap. 29 § 
andra stycket kommunallagen. Ett parti är representerat om det har fått mandat 
i fullmäktige för vilket en vald ledamot är fastställd enligt 14 kap. vallagen 
(2005:837). 
 
Utbildningsstödet avser att ersätta kostnader för kurser som till övervägande del 
behandlar frågor inom dennes kommunala verksamhetsområde. 
 
En skriftlig redovisning för perioden 1 januari – 31 december som visar att 
partistödet har använts för det ändamål som anges i 4 kap. 29 § första stycket 
kommunallagen, dvs. för att stärka partiets ställning i den lokala demokratin. 
Centerpartiet i Borås har inkommit med redovisning av hur partistödet samt 
utbildningsbidraget 2023 har använts. Till redovisningen finns en 
granskningsrapport bifogad.  
 
För utbildningsstödet har Centerpartiet i Borås redovisat kostnader för 
perioden 2022-2023 på 88 996 kronor och erhållit utbildningsstöd om 272 033 
kronor som utbetalats i förskott. Det ger en skuld till Borås Stad fram till 
redovisning 2023 på 183 037 kronor. 

Beslutsunderlag 
1. Redovisning av kommunalt partistöd och utbildningsbidrag för Centerpartiet 
i Borås 
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§ 141 Dnr KS 2023-003511.2.2.0 

Revidera Borås Stads kostpolicy 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta:  
Att tillstyrka Borås Stads kostpolicy.  
 
Reservation  
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Hasse Ikävalko (M), Niklas 
Arvidsson (KD), Helena Ishizaki (KD), Andreas Exner (SD) och Martin 
Sörbom (SD) till förmån för sitt yrkande. 

Sammanfattning av ärendet 
Borås Stads kostpolicy dels tydliggör stadens intentioner vad gäller mat, dels 
förenkla arbetet vad gäller styrning, ledning och utveckling inom vad som gäller 
måltider. Kostpolicyn omhändertar olika områden i Borås Stads miljöprogram 
samt regeringens livsmedelsstrategi där inriktningen är att mer mat bör 
produceras i Sverige.  
 
All livsmedelsproduktion – konventionell respektive ekologisk samt lokala och 
närproducerade livsmedel – behöver öka. Samtidigt ska relevanta nationella 
miljömål nås i syfte att skapa tillväxt och sysselsättning som bidrar till hållbar 
utveckling i hela landet. En ökad livsmedelsproduktion skulle kunna bidra till en 
ökad självförsörjningsgrad och därmed minska sårbarheten i livsmedelskedjan.  
Borås Stad beslutade 2018 om definitionen att närproducerat gäller inom en 15 
mils radie. Förslaget till ny kostpolicy innebär att definitionen fastslås till 
”livsmedel som producerats, förädlats och distribuerats till Borås Stad inom en 
radie på 15 mil från Borås tätort”.  
 
Utifrån lag om offentlig upphandling (LOU) är det inte tillåtet att kravställa att 
livsmedel ska vara tillverkade, framställda eller förädlade inom 15 mils radie 
från Borås. Av befintligt ramavtal framgår att förändringar kan komma att ske 
under ramavtalstiden utifrån politiska beslut, verksamhetsförändringar med 
mera som kan påverka behovet och volymerna. 
Inköp av livsmedel upp till direktupphandlingsgränsen kommer att göras under 
avtalsperioden för att stödja mindre livsmedelsproducenter i regionen. Detta 
kan gälla om det finns begränsade livsmedelsbehov som inte omfattas av 
befintliga ramavtal och värdet understiger 700 tkr. Därmed underlättas för 
lokala näringsidkare att teckna avtal med Borås Stad.  Motionen har skickats på 
remiss. 



 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
14(26) 

Sammanträdesdatum 
2024-04-29 

 
 

Kommunstyrelsen  
 

 
Elektronisk justering 
 

Utdragsbestyrkande 
DE16CA4FA8DB4D2448989BAC7BDA2F3F06F848EB76  

 

Beslutsunderlag 
1. Remissvar från Samhällsbyggnadsnämnden: Borås Stads kostpolicy.  
2. Remissvar från Valnämnden: Borås Stads kostpolicy.  
3. Remissvar från Överförmyndarnämnden: Borås Stads kostpolicy 
4. Remissvar från Miljö- och konsumentnämnden: Borås Stads Kostpolicy  
5. Remissvar från Tekniska nämnden: Borås Stads Kostpolicy  
6. Remissvar från Servicenämndens: Borås Stads Kostpolicy.  
7. Remissvar från Sociala omsorgsnämnden: Revidering av kostpolicy.  
8. Remissvar från Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden: Revidering av 

kostpolicy.  
9. Remissvar från Individ- och familjeomsorgsnämnden: Revidering av 

kostpolicy. 
10. Remissvar från Lokalförsöjningsnämnden: Revidering av kostpolicy.  
11. Remissvar från Vård- och äldrenämnden: Revidering av kostpolicy.  
12. Remissvar från Arbetslivsnämnden: Revidera Borås Stads kostpolicy. 
13. Remissvar från Förskolenämnden: Revidera Borås Stads kostpolicy.  
14. Remissvar från Grundskolenämnden: Revidera Borås Stads kostpolicy.  
15. Remissvar från Kulturnämndens beslut: Revidera Borås Stads kostpolicy.  
16. Remisssvar från Fritids och folkhälsonämnden: Revidera Borås Stads 

Kostpolicy.  
17. Remiss – kostpolicy 2023 

Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Ylva Lengberg (S) har föreslagit att Kommunstyrelsen föreslår 
Kommunfullmäktige besluta: Att tillstyrka Borås Stads kostpolicy. 

Kommunalrådet Annette Carlson (M), kommunalrådet Niklas Arvidsson (KD) 
och kommunalrådet Andreas Exner (SD) yrkar att Kommunstyrelsen föreslår 
Kommunfullmäktige besluta: Att tillstyrka Borås Stads kostpolicy med 
justering, se bilaga.  

Proposition  
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Ylva Lengbergs (S) förslag och 
dels till Annette Carlson (M), Niklas Arvidsson (KD) och Andreas Exners (SD) 
yrkande och finner förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 
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§ 142 Dnr KS 2017-00271059 

Upphandlingsverksamhetens prissättning 
(Budgetuppdrag 2017) 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Att fördelningsnyckeln för Koncerninköps tre förvaltningsabonnemang 
fastställs enligt följande:  
* 20 % antal transaktioner 
* 20 % externa kundfakturor 
* 20 % budget 
* 20 % omsättning 
* 10 % antal användare 
* 10 % antal leverantörs fakturor 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen har fått två budgetuppdrag om att se över Koncerninköps 
finansiering. Koncerninköps finansiering består i nuläget att flera delar. 
Verksamheten finansieras genom ramfinansiering, timdebitering från 
genomförda uppdrag, förvaltnings- och bolagsabonnemang samt provision från 
leverantörerna. Inom ramen för budgetuppdragen har Koncerninköps 
finansiering setts över och under åren justerats. 
 
De synpunkter som framför allt har framförts från Borås Stads nämnder och 
bolag gäller förvaltningsabonnemangen och provisionen för finansiering av den 
samordnade varudistributionen.  
 
Provisionen för den samordnade varudistributionen förändrades från och med 
2023, och större delen av kostnaderna för detta hanteras numera genom 
ramfinansiering. När det gäller förvaltningsabonnemanget har synpunkterna 
främst gällt den fördelningsnyckel som används. Några av nämnderna har 
anmärkt att fördelningsnyckeln inte är baserad på data som är relevanta för 
Koncerninköps verksamhet samt att den ger en felaktig fördelning av 
förvaltningsabonnemanget. Utifrån synpunkterna har Koncerninköp sett över 
flera olika förslag till en ny fördelningsnyckel och kommit fram till den 
nuvarande fördelningsnyckeln ger det mest rättvisande resultatet. 
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§ 143 Dnr KS 2024-002622.6.4.0 

Nyförhyrning för Bergslenagymnasiet och Gymnasie- 
och vuxenutbildningsnämnden 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Nyförhyrning för Bergslenagymnasiet med ett hyresavtal på 15 år samt ökad yta 
2 895 kvm. 

Sammanfattning av ärendet 
Borås Stad har sedan 2011 ett hyresavtal för fastigheten Guldbaggen 1 med 
adressen Bergslenagatan 4. Hyresvärd är Cernera Fastigheter AB. I lokalerna 
bedrivs det verksamhet som idag går under benämningen anpassad 
gymnasieskola. Gymnasie- och vuxenutbildningsförvaltningen skickade i april 
2023 en framställan med önskemål om att teckna ett längre hyresavtal för 
Bergslenagymnasiet på Bergslenagatan 4 och i samband med detta göra en rad 
anpassningar och en allmän upprustning av lokalerna. Denna framställan 
kompletterades sedan med ytterligare en framställan med anledning av att 
prognoserna visar på en ökning av elevantalet. Därmed önskar Gymnasie- och 
vuxenutbildningsförvaltningen utöka förhyrningen med den yta som är ledig på 
plan 1 (Elons tidigare lokaler). Detta skulle innebära att Gymnasie- och 
vuxenutbildningsförvaltningen hyr hela huset. Ytan i nuvarande förhyrning är 1 
914 kvadratmeter (plan -1 (0), plan 2, plan 3 och plan 4) ytan på föreslagen 
nyförhyrning är 2 895 kvadratmeter och innefattar samtliga våningsplan i 
byggnaden. Årshyra: 4 530 675 kr samt en avtalstid på 15 år. 

Beslutsunderlag 
1. Karta 
2. Fasadbild 
3. Framställan 
4. Tillägg framställan 
5. Summering hyresavtal 
6. Ritningar 
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§ 144 Dnr KS 2024-002592.6.1.1 

Projekteringsframställan Hässlegården, utbyggnad kök 

Kommunstyrelsens beslut 
Att godkänna projekteringsframställan avseende Hässlegården utbyggnad kök, 
kv Hässlehus 5. 

Sammanfattning av ärendet 
Förskolenämnden har framställt sitt behov om tillbyggnad av Hässlegården 
förskola. Projektet omfattar en utökning av tillagningsköket med tillhörande 
biutrymmen och omfattar ca 191 m2.  
Projektet finns med i Borås Stads investeringsbudget 2024 och har en 
projektbudget om 16.000.000 kronor.  
Projektering vår 2024. Byggstart preliminärt januari 2025 med preliminär 
inflyttning september 2025.  

Beslutsunderlag 
1. Ritningar 
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§ 145 Dnr KS 2024-001843.5.6.0 

Ansökan från Lärande i Sverige AB om godkännande 
som huvudman för en utökning av en befintlig 
fristående gymnasieskola vid Realgymnasiet Borås 
från och med läsåret 2025/2026.  

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 
Att lämna följande yttrande om ansökan från Lärande i Sverige AB som 
huvudman för en utökning av en befintlig fristående gymnasieskola vid 
Realgymnasiet Borås i Borås Stad från och med läsåret 2025/2026. 
 
Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Anne Rapinoja (V) till förmån för sitt yrkande.  

Sammanfattning av ärendet 
Huvudmannen Lärande i Sverige AB har lämnat in en ansökan till 
Skolinspektionen om att utöka Realgymnasiet i Borås med ytterligare ett 
program. Utökningen omfattar ett program: bygg- och anläggningsprogrammet 
med inriktning mark och anläggning. Skolinspektionen ber Borås Stad yttra sig 
över vilka följder en etablering kan medföra för kommunen.  

Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden har av Kommunstyrelsen ombetts 
att lämna synpunkter kring ansökan. Nämndens yttrande innehåller bilagor med 
konsekvensbeskrivning, befolkningsprognos och planerat programutbud för 
kommande läsår. 

 

 

Beslutsunderlag 
1. Konsekvensbeskrivning 

2. Planerat programutbud 2024/2025 

3. Befolkningsprognos 

4. Remiss – Ansökan från Lärande i Sverige AB om godkännande som 
huvudman för en utökning av en befintlig fristående gymnasieskola vid 
Realgymnasiet Borås från och med läsåret 2025/2026 
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Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Anna Svalander (L) har föreslagit Kommunstyrelsen besluta 
att: Godkänna gymnasie-och vuxenutbildningsnämndens yttrande om ansökan 
från Lärande i Sverige AB som huvudman för en utökning av en befintlig 
fristående gymnasieskola vid Realgymnasiet Borås i Borås Stad från och med 
läsåret 2025/2026. 
 
Kommunalrådet Annette Carlson (M), kommunalrådet Niklas Arvidsson (KD) 
och kommunalrådet Andreas Exner (SD) yrkar att Kommunstyrelsen beslutar 
att lämna följande yttrande om ansökan från Lärande i Sverige AB som 
huvudman för en utökning av en befintlig fristående gymnasieskola vid 
Realgymnasiet Borås i Borås Stad från och med läsåret 2025/2026, se bilaga. 
 
Anne Rapinoja (V) yrkar att Kommunstyrelsen beslutar att rekommendera 
Skolverket att avslå ansökan, med hänvisning till bilagd konsekvensbeskrivning 
och befolkningsprognos, se bilaga. 
 
Kommunalrådet Anna Svalander (L) yrkar bifall till Annette Carlson (M), 
Niklas Arvidsson (KD) och Andreas Exners (SD) yrkande och justerar sitt eget 
förslag. 

Proposition  
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Anna Svalanders (L) justerade 
förslag och dels till Anne Rapinojas (V) yrkande och finner förstnämnda 
proposition med övervägande ja besvarad. 
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§ 146 Dnr KS 2024-001302.1.1.0 

Svar på remiss av SOU 2023:96 En reform för 
datadelning 

Kommunstyrelsens beslut 
Borås Stads tillstyrker remissen med tillägg. 

Sammanfattning av ärendet 
Borås Stad har granskat betänkandet "En reform för datadelning, SOU 
2023:96" som framförts av Finansdepartementet med stort intresse och tackar 
för möjligheten att inkomma med synpunkter. I stort ställer sig Borås Stad 
positiv till förslaget som presenteras i betänkandet, särskilt med avseende på 
behovet av förstärkt styrning och reglering kring interoperabilitet inom den 
offentliga sektorn. Inom följande specifika områden vill Borås Stad av att 
framföra  åsikter och förslag till justeringar: 
Angående Mål för Interoperabilitet till 2030 (9.3) 
Borås Stad understryker vikten av att nya lagar och reformer för datadelning 
inte endast eftersträvar full interoperabilitet, utan även beaktar de rättsliga 
förutsättningarna, inklusive personuppgiftsskydd och tillgång till data. Det är 
avgörande att den föreslagna lagstiftningen harmoniserar med befintliga lagar 
och regler för att främja en smidig och säker datadelning. Detta innebär att 
frågor kring ansvar och rättslig grund för datadelning bör klargöras och att det 
bör finnas tydliga riktlinjer för vilken datadelning som prioriteras högst inom 
offentlig sektor. 
 

 
Samarbetet för Nationella Interoperabilitetslösningar (9.7.1, 9.7.3, 9.7.4) 

Borås Stad ser positivt på förslaget att Myndigheten för digital förvaltning 
(Digg) tar fram nationella interoperabilitetslösningar och föreskrifter. För att 
garantera framgång är det essentiellt att tydligt definiera och specificera ramarna 
för samarbete mellan Digg och andra myndigheter, kommuner samt externa 
aktörer. Det är även kritiskt att ramverken och föreskrifterna så snart som 
möjligt kommer på plats och är realistiska och genomförbara för alla parter 
inom den offentliga sektorn. Dessa krav på interoperabilitet kan då 
implementeras i kommande upphandlingar av IT-tjänster. Stöd från Digg till 
offentlig förvaltning för att implementera och utnyttja dessa lösningar effektivt 
är också viktigt för framgång. 
Inget behov av sanktioner (9.8) 
Borås Stad delar uppfattningen att sanktioner inte bör införas i ett initialt skede 
av omställningen till nya interoperabilitetsstandarder. En gradvis och stödjande 
approach är att föredra för att underlätta en smidig övergång för alla berörda 
parter. 
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Informationssäkerhet och Koordinerade Skyddsnivåer (9.10) 

Borås Stad instämmer i förslaget att uppdraget till Myndigheten för 
samhällsskydd och beredskap (MSB) att utreda koordinerade skyddsnivåer för 
datadelning bör prioriteras högt. Tydligare och gemensamma säkerhetsregler är 
av yttersta vikt för att skydda känslig information och stärka förtroendet för 
datadelning inom offentlig sektor. 
Konsekvenser i Form av Kostnader (11.4) 

Slutligen uttrycker Borås Stad oro över de ekonomiska konsekvenserna som 
interoperabilitetsreformen kan medföra, särskilt beträffande 
omställningskostnaderna för kommunerna. En tydligare bild av de ekonomiska 
och tidsmässiga ramarna för omställningen, samt eventuella stödåtgärder för att 
hantera dessa kostnader, är nödvändig för att kommuner ska kunna planera och 
genomföra de nödvändiga åtgärderna. 

Beslutsunderlag 
1. Remiss av SOU 2023:96 En reform för datadelning från 

Finansdepartementet, 2024-02-05 
2. Inbjudan till SKR-remisskonferens om interoperabilitet 2024, 2024-03-01 
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§ 147 Dnr KS 2024-002453.4.1.1 

MarketPlace 2024 finansiering 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 
Bevilja MarketPlace Borås Ekonomisk förening fortsatt drift och hyresstöd till 
verksamheten med högst 3,5 miljoner kronor för 2024. 
 
Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner och Martin Sörbom (SD) till förmån 
för Andreas Exners (SD) yrkande.  

Sammanfattning av ärendet 
MarketPlace Borås Ekonomisk förening (MpB), initierat av Borås Stad, är en 
nyckelaktör i utvecklingen av Borås textila kluster. MpB spelar en avgörande 
roll i att samla näringslivet, högskolan och innovationssektorn kring visionen att 
göra Borås till ett centrum för mode och textilutveckling fram till 2030. Genom 
att fungera som samordnare inom Textile Fashion Center och erbjuda 
kontorshotell för små textila företag, främjar MpB tillväxt och stärker klustrets 
position. Dess engagemang sträcker sig till att organisera nätverksaktiviteter och 
evenemang som Textile Days och Fabric of Life Awards. MpB samarbetar nära 
med Borås Science Park och deltar i hållbarhetsfrämjande DO-tank-verksamhet 
med stöd från VGR och Borås Stad. Finansierat av näringslivet, egen 
verksamhet och stadsstöd, spelar MpB en avgörande roll som länk mellan 
näringsliv, akademi och Borås Stad för att utveckla Textile Fashion Center och 
klustret. 

Förslag och yrkanden  
Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) har föreslagit Kommunstyrelsen 
beslutar att: Bevilja MarketPlace Borås Ekonomisk förening fortsatt drift och 
hyresstöd till verksamheten med högst 3,5 miljoner kr för 2024. 
 
Kommunalrådet Andreas Exner (SD) yrkar Kommunstyrelsen beslutar att: 
Bevilja MarketPlace Borås Ekonomisk förening fortsatt drift och hyresstöd till 
verksamheten med högst 1 miljoner kr för 2024, se bilaga.  

Proposition  
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till sitt eget förslag och dels till A 
Andreas Exners (SD) yrkande och finner förstnämnda proposition med 
övervägande ja besvarad. 
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§ 148 Dnr KS 2022-006843.1.2.2 

Markanvisningsansökan för projekt "Nya villastaden 
och Åsvägen som stadsgata", del av Hässleholmen 3:1 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar med 6 röster mot 4, 3 avstår: 
Kommunstyrelsen är inte beredd att bevilja markanvisning enligt ansökan för 
del av fastigheten Hässleholmen 3:1. Svarsbrev avges enligt upprättat förslag. 
 
Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD), Martin Sörbom (SD), Niklas 
Arvidsson (KD) och Helena Ishizaki (KD) till förmån för Andreas Exner (SD) 
och Niklas Arvidssons (KD) yrkande. 

Sammanfattning av ärendet 
Bostäder i Borås tillsammans med Tornet Bostadsproduktion AB skickade 
under hösten 2022 in en markanvisningsansökan för del av Hässleholmen 3:1. 
Området som ansökan avser är till stor del planlagt som allmän plats, 
park/natur. Markanvisningsansökan avser en strukturomvandling på 
Hässleholmen genom omvandling av Åsvägen till stadsgata och exploatering 
längs Åsvägen från Solvarvsrondellen till Hybergsrondellen. Området intill 
vägen förtätas med bostadsbebyggelse, cirka 800 bostäder med blandade 
upplåtelseformer.  
 
Förtätning i området är i enlighet med översiktsplanen men flera faktorer 
behöver utredas innan eventuell markanvisning för området kan genomföras. 
En betydande faktor är infrastrukturen, i Borås Stads Trafikprogram 
presenteras åtgärder som kommer att påverka trafikflödet och möjlig 
exploatering på Hässleholmen. Utifrån de utredningsbehov som finns inom 
området Hässleholmen bör bedömning av vad som är möjligt och 
genomförbart föregås av ett planeringsarbete som tar ett helhetsgrepp om 
utvecklingen av Hässleholmen. Strukturskiss och/ eller planprogram kan därför 
behöva genomföras inför uppstart av nya detaljplaner.  
 
Borås Stads Utbyggnadsstrategi syftar till att tydliggöra var och när staden ska 
utvecklas och var det kommer behövas ett samlat grepp och särskilda 
satsningar. Strategin fokuserar på planering och byggande i områdena utmed 
Viskan; Stadskärnan, Knalleland, Gässlösa och de urbana stråken.  
Borås Stad är av dessa anledningar inte beredd att bevilja markanvisning enligt 
ansökan. 
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Beslutsunderlag 
1. Markanvisningsansökan för projekt ”Nya villastaden och Åsvägen som 

stadsgata” 
2. Svarsbrev 
 

  

Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) har föreslagit Kommunstyrelsen 
besluta att: Kommunstyrelsen är inte beredd att bevilja markanvisning enligt 
ansökan för del av fastigheten Hässleholmen 3:1. Svarsbrev avges enligt 
upprättat förslag. 
 
Kommunalrådet Annette Carlson (M) och Hasse Ikävalko (M) yrkar att 
Kommunstyrelsen beslutar att svarsbrev avges enligt upprättat förslag, se bilaga. 
 
Kommunalrådet Niklas Arvidsson (KD) och kommunalrådet Andreas Exner 
(SD) yrkar att Kommunstyrelsen avstyrker begärd markanvisning enligt 
ansökan för del av fastigheten Hässleholmen 3:1. Svarsbrev avges enligt 
upprättat förslag, se bilaga. 
 
Anne Rapinoja (V) yrkar bifall till Annette Carlson (M) och Hasse Ikävalkos 
(M) yrkande.  
 
Proposition  
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kerstin Hermanssons (C) 
förslag och dels till Annette Carlson (M) och Hasse Ikävalkos (M) yrkande och 
dels till Niklas Arvidsson (KD) och Andreas Exners (SD) yrkande och finner 
förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. Votering begärs. 

Ordföranden utser sitt Kerstin Hermansson (C)  förslag som huvudförslag i 
huvudomröstning. 
 
För att utse motförslag i huvudomröstningen ställer ordföranden proposition 
på bifall dels till Niklas Arvidsson (KD) och Andreas Exners (SD) yrkande och 
dels till Annette Carlson (M) och Hasse Ikävalkos (M) yrkande och finner 
förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 
 
Beslut  
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen:  
Niklas Arvidsson (KD) och Andreas Exners (SD) yrkande är motförslag i 
huvudomröstning.  
 
Reservation  
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Hasse Ikävalko (M) och Anne 
Rapinoja (V) till förmån för Annette Carlson (M) och Hasse Ikävalkos (M) 
yrkande. 
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Huvudomröstning  
Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som vill bifalla 
Kerstin Hermanssons (C) förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej 
har Kommunstyrelsen beslutat enligt Niklas Arvidsson (KD) och Andreas 
Exners (SD) yrkande”. 
 

 
 

Omröstning  
Vid omröstningen röstas ja av Maria Hyllstam (MP), Rose-Marie Liljenby 
Andersson (S), Ylva Lengberg (S), Anna Svalander (L), Kerstin Hermansson (C) 
och Ulf Olsson (S) samt nej av Martin Sörbom (SD), Helena Ishizaki (KD), 
Niklas Arvidsson (KD) och Andreas Exner (SD). Hasse Ikävalko (M), Anne 
Rapinoja (V) och Annette Carlson (M) avstår. 
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§ 149 Dnr KS 2024-002063.3.6.0 

Svar på remiss Trafikverkets åtgärdsprogram för 
omgivningsbuller 2024–2028 

Kommunstyrelsens beslut 
Avsänder upprättat förslag i Trafikverkets svarsmall. 

Sammanfattning av ärendet 
Trafikverket sände till alla landets kommuner och länsstyrelser den 29 februari 
2024 sin remissversion av Trafikverkets åtgärdsprogram som är upprättat i 
enlighet med Förordning (2004:675) om omgivningsbuller. 
Synpunkter ska ha kommit in till Trafikverket senast 30 april 2024 i en bifogad 
svarsmall. 
 
Följande svar skickas till Trafikverket i deras mall: 
Borås Stad arbetar också med Åtgärdsprogram enligt samma lagstiftning. 
Trafikverket har inte samrått med kommunen kring framtagandet av sitt 
åtgärdsprogram. Borås Stad önskar samarbete kring åtgärdsbehov och möjliga 
lösningar. I övrigt har Borås Stad inga synpunkter eftersom materialet är mycket 
övergripande. 
 

Beslutsunderlag 
Remiss av Trafikverkets åtgärdsprogram för omgivningsbuller 2024-2028 (TRV 
2024/21713) inklusive bilagor som missiv och pdf åtgärdsprogram 
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